

國立臺北商業大學會計資訊系會計稅務實務產業碩士專班課程科目表 (113學年度入學新生適用)

Course List for Master of Accountancy and Taxation (MAT) - Industrial Graduate Program, Department of Accounting Information, College of Business, National Taipei University of Business  
(Applicable to Students Admitted in Fall or Spring, 2024)

科目類別 Category	科目名稱 Course Title	學分數 Credit	時數 Hour	授課時數 Contact Hour								備註 Remarks
				第一學年 AY 1				第二學年 AY 2				
				上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		
				授課 Lecture	實習 Practice	授課 Lecture	實習 Practice	授課 Lecture	實習 Practice	授課 Lecture	實習 Practice	
專業必修 Core Course (Compulsory)	研究方法與計量方法 Research Methods and Quantitative Methods	3	3	3								專業必修12學分 (不含論文) Core Course (Compulsory) 12 Credits (Excluding 'Thesis')
	數位經濟下會計議題研討 Accounting in Digital Economy	3	3							3		
	企業數位轉型實務專題 Enterprise Digital Transformation Practical Issues	3	3					3				
	國際租稅實務研討 Seminar on International Taxation Practice	3	3			3						
	論文 Thesis	(6)	0					(3)		(3)		
	合計 Subtotal	18	12	3	0	3	0	3	0	3	0	
專業選修 Elective	企業經營管理與實務研討 Discussion on Business Management Regulations and Practices	3	3	3								
	永續發展與ESG專題研討 Seminar on Sustainable Development and ESG Symposium	3	3	3								
	巨量資料分析與數位查核研討 Seminar on Big Data Analysis and Digital Verification	3	3							3		
	企業與智慧財產評價 Business and Intellectual Property Evaluation	3	3			3						
	租稅專題與爭訟案例研討 Seminar on Discussions on Tax Topics and Litigation Cases	3	3			3						
	溫室氣體管理與查核研討 Seminar on Greenhouse Gas Management and Verification	3	3					3				
	企業傳承與稅務規劃研討 Seminar on Business Inheritance and Tax Planning	3	3	3								
	內部稽核與公司治理研討 Seminar on Internal Audit and Corporate Governance	3	3	3								
	合計 Subtotal, Elective	24	24	12	0	6	0	3	0	3	0	
畢業最低總學分數30 (專業選修至少應修18學分) Total Number of Required Credits :30 (Minimum of Electives Required: 18 Credits)												

備註1. 最低畢業學分數：30學分(不含碩士論文6學分)，其中必修12學分、選修18學分。

Remark 1: Minimum graduation credits: 30 credits (excluding 6 credits for the master's thesis), with 12 credits required and 18 credits elective.

備註2. 依據本校學生選課辦法第四條規定，學生每學期修習學分數，每學期不得少於三學分，不得多於十八學分。

Remark 2: According to Article 4 of the University's Student Course Selection Regulations, students must take a minimum of 3 credits and a maximum of 18 credits per semester.

備註3. 107學年度起入學之學生須依本校「研究生學術倫理教育實施要點」完成學術倫理教育相關課程達6小時以上，始得申請論文學位考試。

Note 3: Students are required to take a course of academic ethics before graduation. Please refer to the requirement of the university.

本課程科目表經113年02月26日系課程委員會通過，適用113學年度入學新生。

This course List was approved by the Department Curriculum Committee on February 26, 2024, and is applicable to new students entering in the academic year 2024.

本課程科目表經113年03月06日系務會議通過，適用113學年度入學新生。

The course list was approved by the Department Affairs Meeting on March 6, 2024, and is applicable to new students entering in the academic year 2024.

本課程科目表經113年05月15日院課程委員會通過，適用113學年度入學新生。

The course list was approved by the College Curriculum Committee on May 15, 2024, and is applicable to new students entering in the academic year 2024.

本課程科目表經113年05月22日校課程委員會通過，適用113學年度入學新生。

The course list was approved by the University Curriculum Committee on May 22, 2024, and is applicable to new students entering in the academic year 2024.

本課程科目表經113年06月18日教務會議通過，適用113學年度入學新生。

The course list was approved by the the Academic Affairs Council on June 18, 2024, and is applicable to new students entering in the academic year 2024.